
 

  

  

  Verslag vergadering 6 januari 2025 
------------------------------------------------------------------ 

 
1. Opening vergadering 
De voorzitter heet wethouder Bas van Leeuwen welkom 
 
2. Gesprek met Bas van leeuwen 

(Wethouder o.a. Onderwijs, Jeugd en Versterken lokale democratie 
en participatie.) 
Bas van Leeuwen geeft een toelichting op zijn Portefeuille Jeugd. 
Preventie is van belang om de wachtlijsten bij specialistische jeugdhulp te 
verminderen en de problemen diagnoses die kinderen nu ervaren/hebben 
moeten genormaliseerd worden. Jongerenwerk en jeugdwerk is daarbij van 
belang. Aan Buurts was de opdracht dat ze een dekkend aanbod voor heel 
Haarlem moeten leveren met de bestaande partners die succesvol zijn. De 
samenwerking tussen het voorveld en de specialistische jeugdhulp is van 
belang en nog niet helemaal op orde. Ook scholen hebben een belangrijke rol in 
het jeugdbeleid daarom heeft Bas van Leeuwen goede contacten op scholen en 
met schoolbesturen. Tenslotte is samenwerking met het lokale veld, zoals 
huisartsen ook van belang. 
Er wordt hard gewerkt aan het aanpakken van de wachtlijsten. 
De Quick Scan voor Haarlem is uitgevoerd omdat het belangrijk is om een goed 
beeld te krijgen van hoe we ervoor staan in Haarlem. 
De zeven gemeenten die samenwerken in de regio hebben een totaalbudget 
voor jeugdhulp van honderd miljoen.  De zeven wethouders Jeugd  hebben 
samen een visie die een begrotingsimpact heeft per gemeente. Haarlem heeft 
43% van dit budget. Op dit moment bestaat er een extra maatregel vanuit de 
jeugdhulp om te garanderen dat casuïstiek aangedragen door 
jeugdbescherming en jeugdreclassering altijd kan starten buiten de lumpsum 
financiering om. 
 
Versterken lokale democratie en participatie. 
De taak van de wethouder is om een aanjager zijn.  
In de Participatienota is de denkwijze neergelegd hoe de gemeente Haarlem 
omgaat met participatie. Bij participatie is het belangrijk een onderscheid te 
maken tussen responsive: alles doen wat er geroepen wordt en responsible: 
doen wat goed is. Het is heel belangrijk om naar de participanten terug te 
koppelen wat je met de opbrengst van de participatie hebt gedaan en waarom 
je bepaalde keuzes hebt gemaakt als gemeente, zodat de gemeente 
vertrouwenswaardig is.  
Bij participatieprojecten is het soms ook het probleem dat er een groep 
voorstanders is en een groep tegenstanders. Soms kan de groep tegenstanders 
het proces erg negatief beïnvloeden zodat de voorstanders niet meer willen 
participeren.  
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De gemeente gaat reageren op de 110 reacties van de mensen uit het 
Spoorwegkwartier. Het participatieproject waar de werkgroep participatie, 
diversiteit en Wonen (PDW) contact mee heeft.  
Het burgerberaad is tweemaal goed gegaan. De eerste keer over vermindering 
CO2 uitstoot. En de tweede keer over parkeren. De 100 Haarlemmers zijn ook 
tevreden over het proces van het burgerberaad omdat ze mensen tegenkomen  
buiten hun eigen bubbel en nieuwe standpunten leren kennen en begrijpen.  
Dat ervaringsdeskundigen ook participeren is belangrijk. 
De 100ste koppeling van buurtgezin heeft plaatsgevonden. Tweemaal per maand 
is een kind bij een ander gezin. Zodat de ouders respijtzorg hebben en kinderen 
ook in een andere omgeving komen.  
 

3. Mededelingen, actielijst januari 2025 en verslag 9 december 
2024. 
Irene van der Snee  stopt na de vergadering van 3 maart 2025 met deelname 
aan de Participatieraad, 
Jaap Ritsema stopt na de vergadering van 19 mei 2025 en Annette Aukema 
heeft haar laatste vergadering op 16 juni 2025. 
De interne leden van de sollicitatiecommissie komen bij elkaar om te spreken 
over de drie kandidaten die nu op de reservelijst staan.  

 
4. Participatieproces Spoorwegkwartie 
 Discussie: wat is onze positie als Participatieraad? 

Een aantal bewoners van  het Spoorwegkwartier heeft de werkgroep PDW 
benaderend  omdat het met de participatie rondom gebiedsontwikkeling 
Zijlweg volgens hen niet goed loopt. 
Bijvoorbeeld op de 110 ingediende reacties is geen antwoord gekomen van de 
gemeente. Het gaat de werkgroep vooral om hoe dit proces gelopen is en in 
latere instantie misschien de vraag of er een patroon te ontdekken is bij dit 
soort participatieprocessen. Annette Aukema en Rutger van den Hurk gaan 
eerst nu  praten met de gebiedsverbinders van de gemeente Haarlem. 
 

5. Rondje werkgroepen. 
De leden van de werkgroep JOS hebben het gesprek met Bas van Leeuwen 
voorbereid. 
Er komt een brainstormsessie met ambtenaren van JOS en leden van de 
participatieraad en Adviesraad, met de vraag hoe kunnen we bijdragen aan het 
jeugdhulplandschap? Nu veelal geven we als werkgroep op een heel laat 
tijdstip advies. De leden willen eerder aangesloten zijn.  
Leden van de werkgroep PDW hebben gesprekken met de gebiedsverbinders 
van de gemeente Haarlem, de programmamanager Burgerberaad en de 
coördinator Toegankelijkheid. 
Leden van de werkgroep Zorg en Welzijn zijn bij de Brede Centrale Toegang op 
bezoek geweest en zijn daar rondgeleid op de Wilhelminastraat. De BCT is 
overgenomen door het Leger des Heils. Eerst zat HV Querido er.  
Leden van de werkgroep WISA spreken met twee leden van het HATKA om te 
praten over het begrip kinderarmoede. 
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Er komt een medewerkster van Spaarne Werkt naar de vergadering van de 
werkgroep om te praten over de stand van zaken. Daar zullen ook twee leden 
van de Adviesraad SD Zandvoort aanwezig zijn.  
 

6. Participatieprijs (Uitreiking 11 juni 2025) 
Tineke, Lia, Alex en Ingrid zijn het organiserend comité. 

 In de jury nemen vanuit de Participatieraad plaats: Annette, Jamal, Ilse en 
Frans. 
 

7. Training 2025 
Gedacht wordt aan een conferentieachtige bijeenkomst samen met andere 
adviesraden uit de regio om na te gaan: wat gebeurt er in onze Sociaal 
Domeinwereld? Sinds 2015 gaan we anders om met burgers en zijn er 
adviesraden in de regio. Gedacht wordt aan een spreker als Erik Bannenberg 
van Divosa. 
 

8. Mogelijke gasten eerste uur? 
Voor de vergadering van 3 februari nodigen we de coördinator van de 
ongedocumenteerden van Stemmen in de Stad uit. Barbara neemt contact met 
haar op.  
 

9. Werkgroepen in 2025 
 Het is goed om na te gaan in welke werkgroep de leden willen participeren. Ook 

om te kijken wat  het afscheid van Irene, Jaap en Annette betekent voor de 
indeling van de werkgroepen. Dit punt wordt geagendeerd op de vergadering 
van 3 februari 2025. 
 

10 Rondvraag 
 Er zijn geen vragen.  

 
 
11 Slot 

 
 


